
Soós Sándor: „Törvénytelenül alakult meg Körösfő tanácsa!”

2016. 6. 28.

Törvénytelenül alakították meg a körösfői tanácsot, mivel a Néppárt négy képviselője,
az RMDSZ cinizmusa és tárgyalásoktól való elzárkózása miatt, figyelemfelhívásból, nem
vett részt az alakuló-ülésen, s így nem volt meg az alakuláshoz szükséges minimális –
kétharmados – tanácsosi jelenlét.

Soós  Sándor,  az  Erdélyi  Magyar  Néppárt  Kolozs  megyei  elnöke  elmondta:  bár  többször  is
megpróbáltak egyeztetni az RMDSZ-szel a megye számos településén való együttműködésről, a
Szövetség  politikusai  elzárkóztak  ettől.  A  sajtóeseményen  jelen  volt  Mihály  Ágnes,  a  körösfői
Néppárt elnöke is, aki elmondta: a kialakult helyzet mögött az RMDSZ korábbi helyi prominenseinek
ténykedését is sejti.

„Köztudott,  hogy a Néppárt kolozsvári  és Kolozs megyei  vezetőiként már tavaly augusztusban
felkerestük az RMDSZ politikusait, hogy megtaláljuk a megyei- és városi szintű együttműködés
lehetőségeit  a  magyar  szavazatok  maximalizálása  érdekében.  Az  RMDSZ  vezetői  akkor
tudomásunkra  adták:  megyei  kérdésekben  nem  hajlandóak  egyeztetni,  és  csak  a  kolozsvári
polgármesterről  és  helyi  tanácsról  tárgyalnának.  Mint  utóbb  kiderült,  ezt  az  egyeztetést  sem
gondolták komolyan, s az RMDSZ-es színjátéknak köszönhetően nem alakult koalíciós lista, s így
207 szavazattal Kolozsvár elbukta a hatodik magyar tanácsosi tisztséget” – mondta Soós Sándor. A
néppárti  politikus  hozzátette:  az  elmúlt  napokban  a  különböző  településeken  való
frakcióalakításokkal foglalkoztak, s szerettek volna az RMDSZ-es helyi  és megyei vezetőkkel is
egyeztetni,  hogy  a  lehető  legerősebb  magyar  képviseletet  teremthessék  meg.  „Június  21-én
megkerestem  Csoma  Botondot,  az  RMDSZ  Kolozs  megyei  elnökét,  hogy  áttekintsük  a



frakcióalakítások helyzetét, és együttműködve találjunk megoldást arra, hogy minél több magyar
alpolgármester  és  erős,  koalíciós  magyar  frakció  lehessen.  Kolozs,  Körösfő,  Bánffyhunyad,
Ördöngösfüzes és Magyarkapus helyzetéről kívántam tárgyalni, Csoma azonban félvállról vette a
megkeresést.  Szerettük volna,  ha valódi  magyar-magyar együttműködés jön létre,  ehelyett  az
RMDSZ a Néppárttal nem, de más román pártokkal készséggel együttműködik” – jelentette ki Soós.

Mihály Ágnes, a körösfői helyzetet ismertetve, elmondta: már négy évvel ezelőtt is kérték – a
begyűjtött szavazatok fényében –, hogy néppártos alpolgármestere lehessen a településnek, ám ezt
akkor is megakadályozta az RMDSZ. „Idén is azt kértük, mi adhassuk a település alpolgármesterét,
de az RMDSZ politikusai hallani sem akartak erről, s azt mondták, a párt megyei vezetősége kell
döntsön ebben a kérdésben, amely azonban nem hajlandó reagálni megkereséseinkre. Lehetetlen
helyzet  alakult  ki,  az  RMDSZ  pedig  az  erősebb  magyar  képviselet  lehetőségét  veszélyezteti
cinizmusával” – mondta a körösfői Néppárt-elnök. 

„Az  RMDSZ  ez  esetben  is  kettős  beszédet  alkalmaz,  hiszen  míg  helyi  képviselői  a  megyei
vezetőségre  hárítják  az  együttműködés  hiányának  felelősségét,  addig  a  megyei  vezetők  –
információink szerint – forrásmegvonással fenyegetik azokat, akik hajlanának a magyar-magyar
együttműködésre  és  néppártos  alpolgármesterek  támogatására”  –  mondta  Soós.  A  politikus
hozzátette: az RMDSZ-esek nem csak az összefogást hiúsítják meg, de törvénytelenül is jártak el
akkor, amikor a Néppárt 4 képviselőjének távollétében alakították meg a körösfői tanácsot. „Már
előre jeleztük: amennyiben az Szövetség képviselői nem hajlandóak tárgyalóasztalhoz ülni, úgy a
magyar képviselet maximalizásáért kényszerítő- és figyelemfelkeltő lépéseket kell tegyünk. Ilyen
volt képviselőink körösfői távolmaradása is, ám úgy tűnik, az RMDSZ nem fél – politikai érdekeinek
védelmében – a törvénytelenség útjára lépni. Mivel nem maradt más eszközünk a kialakult helyzet
tisztázására, a törvénytelen alakulóülés miatt feljelentést teszünk, és felszólítjuk Csoma Botondot,
hogy  adjon  magyarázatot  és  tegyen  meg  mindent  annak  érdekében,  hogy  a  Kolozs  megyei
magyar-magyar együttműködés megvalósulhasson” – mondta a Néppárt Kolozs megyei elnöke. 
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